







首页 | 期刊简介 | 本刊消息 | 投稿指南 | 审稿流程 | 编辑流程 | 征订启事 | 付款方式 | 下载中心 | 相关期刊 | 开放获取 | 联系我们 | 编辑园地

论文摘要

中南大学学报(自然科学版)

ZHONGNAN DAXUE XUEBAO(ZIRAN KEXUE BAN) Vol.41 No.3 Jun.2010

[PDF全文下载] Ø [全文在线阅读]



文章编号: 1672-7207(2010)03-1042-04

基于AR模型的无线衰落信道仿真

周晓兰1,王随平2

- (1. 湖南科技大学 计算机科学与工程学院,湖南 湘潭,411201;
 - 2. 中南大学 信息科学与工程学院,湖南 长沙,410083)

要: 提出一种基于自回归(Autoregressi ve,AR)模型滤波的快速无线衰落信道仿真模型。对白噪声进行滤波,产生Rayl ei gh无线衰落信道。仿真 试验结果表明:该信道具有与实际无线信道基本一致的统计特性,可用于实验室无线系统仿真设计、算法选择与优化。所设计的Rayleigh衰落仿真模型 与传统的正弦波叠加SOS方法相比,更满足无线信道的统计规律,具有复杂度低、易于软硬件实现的优点。

关键字: 信道模型; Rayleigh衰落; 正弦波; AR模型

Simulation of wireless fading channels based on AR models

ZHOU Xiao-lan¹, WANG Sui-ping²

(1. School of Computer Science and Engineering, Hunan University of Science and Technology, Xiangtan 411201, China; 2. School of Information Science & Engineering, Central South University, Changsha 410083, China)

Abstract: A fast novel simulator for wireless fading channels based on Autoregressive (AR) Mode was proposed. Rayleigh fading channels were generated by filtering independent identically distributed white Gaussian noise, and have the same statistical properties as the real wireless channel. The presented model can be used in assessing performances and system design of wireless communication systems. The results show that the new simulator is more coincident with the real channel statistic characteristics, and has lower complexity than that of SOS (Sum of Sinusoids) approaches. It can be easily achieved by software and hardware in laboratory.

Key words: channel model; rayleigh fading; sinusoids; AR model

色金属在线 中国有色金属权威知识平台

版权所有:《中南大学学报(自然科学版、英文版)》编辑部 地 址:湖南省长沙市中南大学 邮编: 410083 由 话: 0731-88879765 传直: 0731-88877727

电子邮箱: zngdxb@mail.csu.edu.cn 湘ICP备09001153号